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According to that, there is a need in land-property complexes formation, because the land-property complexes can 
satisfy the demand for housing, job and entertainment through the design of the large projects of development of the 
city territories. On the basis of existing definitions the definition of land-property complex is suggested. It is précised 
that the land-property complexes for housing purposes are the most significant for the big cities. Projects of integrated 
development of the territories are one of the options of the city areas development in the framework of house-building. 
These projects are taken into account as the basis for land-property formation. The specific features of integrated 
development, which have an impact on the further forming of land-property complexes, are allocated. The differences 
of European and Russian approaches within the projects of integrated area development in the big cities are taken into 
consideration. The problem aspects of integrated development implementation are considered in detail on example of 
Saint Petersburg. In conclusion, the government should carry out the set of measures to stimulate effective realization 
of projects of integrated development of the territories: to synchronize area developments with such programs, as: 
programs of utility, transport, customs and logistics infrastructure; investment programs of natural monopolies; 
production facilities development; defense industry development plans, agricultural complex; resettlement programs.
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Статья посвящена проблеме повышения эффективности управления научными работами в организациях, 
основным направлением деятельности которых является проведение НИОКР. Рассматривается задача автома-
тизации управления научной деятельностью таких организаций в части мониторинга эффективности научной 
деятельности и принятия на этой основе управленческих решений. Дается обзор состояния инновационной 
активности российских научно-исследовательских организаций. Обосновывается необходимость автоматиза-
ции управления научной деятельностью. Выделены автоматизируемые задачи управления, а также задачи, не 
подлежащие автоматизации. Предложен новый признак классификации показателей в системе мониторинга 
научной деятельности организаций по принадлежности к уровню в иерархической вертикали управления: стра-
тегическому, тактическому, оперативному. На каждом из уровней управления выделены задачи, требующие 
применения показателей мониторинга. Приведен ожидаемый эффект от использования данной классификации 
в управлении научными работами в организациях,  выполняющих НИР и ОКР.  Обосновывается необходимость 
автоматизации задач управления научной деятельностью. 
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The article is devoted to the scientific research management efficiency in organizations which main activity is 
to conduct R&D. The problem of the scientific activities automation of such organizations in terms of performance 
monitoring and management decision support is discussed. An overview of the Russian R&D organizations innovation 
activity is provided. The necessity of R&D management automation is stated. Marked automatable management tasks 
as well as tasks that can not be automated. Developed a new feature of the classification system of monitoring indicators 
in the scientific activities of organizations according to their level in a hierarchical chain of management: strategic, 
tactical, operational. At each management level the tasks requiring the use of monitoring indicators are allocated. Given 
an expected effect of the use of this classification in the research management of organizations that perform research 
and development. The necessity of R&D management automation is stated.
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Нами рассматривается одно из самых современных направлений модернизации информационной инфра-
структуры образовательного учреждения, основанное на множестве различных подходов, включающих в себя 
как технологические аспекты, так и экономические – «облачные технологии».  «Облачные технологии» вносят 
новую парадигму в использование информационных технологий, превращая эти самые информационные тех-
нологии в предоставляемые и потребляемые услуги. Информационная инфраструктура, построенная на основе 
«облаков», будет соответствовать всем предъявляемым требованиям к информационной среде образователь-
ного учреждения: производительность, масштабируемость и эластичность, бесперебойность, надежность и 


